
RÃZVAN GAIÞÃ, SEMA NEW PROJECT:

“Primii chiriaºi se pot muta în
Sema Office 3 din luna septembrie”

Reporter: Care este stadiul de
dezvoltare a clãdirilor Office 3 ºi 4
din “Sema New Project”?

Rãzvan Gaiþã: Lucrãrile de con-
strucþie la prima clãdire de birouri
au început efectiv la sfârºitul lunii
aprilie. A fost desemnat antrepre-
norul - Consola Group - care va
efectua lucrãrile de structurã ºi
suntem într-un stadiu avansat cu
licitaþiile pentru pachetele de in-
stalaþii ºi finisaje. Deºi nu are un
v olu m f oar t e m ar e , lu c r ar e a
prezintã un grad de complexitate
peste medie, datoritã îmbinãrii
unei structuri deja existente cu
una nouã.

Nu vom dezvolta, deocamdatã,
Office 2, pentru cã este un proiect
scump, ºi vom începe cu Office 3 ºi
4 – foste hale care au fost demola-
te. Structura veche a acestor hale a
fost curãþatã ºi vom construi una
nouã peste ea.

Reporter: Când estimaþi cã veþi
avea primii chiriaºi în blocul Office
3?

Rãzvan Gaiþã: Sperãm sã putem
anunþa primele contracte semnate
în urmãtoarele douã luni, astfel
încât primii chiriaºi sã îºi poatã pre-
lua spaþiile de birouri în prima ju-
mãtate a lunii septembrie. Clãdirea
Office 3 are trei module, primul
dintre ele urmând sã fie finalizat pe
15 septembrie ºi va avea 5.000 de
metri pãtraþi. Clãdirea în sine va fi
gata, dar toate instalaþiile din inte-
rior se fac progresiv. Urmeazã ca
modulele 2 ºi 3 sã fie adãugate în
fiecare lunã, primul fiind de 4.000
mp ºi al doilea - de 5.000 mp.

Reporter: Câte cereri de închirie-
re aþi primit pentru viitoarele spaþii
de birouri din cadrul proiectului?

Rãzvan Gaiþã: Pânã acum am
discutat cu 15 firme interesate ºi
vom concluziona pe mãsurã ce
construcþia va avansa ºi vom avea
date certe de finalizare. Cei mai
mulþi dintre potenþialii chiriaºi
aºteaptã sã vadã evoluþia con-
strucþiei pentru a lua o decizie. Din
acest motiv, credem cã, pe mãsurã

ce construcþia va evolua, interesul
va creºte proporþional. Chiriaºii
merg pe certitudini, nu pe planuri.
Este suficient sã semnãm primul
contract, pentru cã vor urma ºi cei-
lalþi chiriaºi cu repeziciune. Nu am
fãcut o promovare foarte agresivã
a proiectului, pentru cã am învãþat
cã nu este bine sã te lauzi înainte
sã realizezi ceva. Marea majoritate
a firmelor cu care am discutat pri-
vind închirierea birourilor sunt din
domeniul IT.

Reporter: Care este valoarea in-
vestiþiei în cele douã clãdiri de bi-
rouri, pânã în acest moment?

Rãzvan Gaiþã: Valoarea investi-
þiei pentru ambele clãdiri din pro-
iect este estimatã la aproximativ
18 milioane de euro.

Reporter: Care va fi nivelul chirii-
lor în Office 3 ºi 4, dupã finalizarea
lucrãrilor de construcþie?

Rãzvan Gaiþã: Chiria de bazã
pentru cele douã clãdiri este de 12
euro, cu o chirie netã extrem de
atractivã - sub 10 euro, pentru cã
vom acorda anumite beneficii
atunci când chiriaºii îºi amenajeazã
birourile.

Reporter: Când estimaþi cã vor fi
ocupate integral spaþiile de birouri
din cadrul “Sema New Project”?

Rãzvan Gaiþã: Estimãm cã, la
sfârºitul construcþiei, vom avea
chiriaºi pentru cel puþin 80% din
suprafaþa de birouri. Numãrul de
contacte pe care le-am avut pânã
în prezent cu potenþiali parteneri
ne dã încredere cã acest obiectiv
va fi atins.

Reporter: Cum credeþi cã va evo-
lua piaþa birourilor din Capitalã în
acest an?

Rãzvan Gaiþã: Evoluþia pieþei bi-
rourilor va urma un trend pozitiv.
Polurile de interes – Pipera, Barbu
Vãcãrescu ºi zona de Vest - vor fi în
centrul atenþiei ºi dorim sã profi-
tãm de acest lucru. În general, pro-
iectele de bunã calitate, cu acces
facil la transportul în comun, mai
ales la metrou, ºi cu chirii atractive
vor fi cele mai solicitate. Sperãm sã
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Piaþa imobiliarã

Lucrãrile de construcþie la prima clãdire de birouri din cadrul “Sema
New Project” vor fi încheiate pe 15 septembrie, iar primele firme îºi vor
putea lua atunci în primire spaþiile închiriate, ne-a declarat Rãzvan Gai-
þã, directorul general al proiectului. Domnia sa ne-a precizat cã a purtat
discuþii cu circa 15 firme interesate de birourile din Sema Office 3 ºi spe-
rã sã anunþe primele contracte semnate în urmãtoarele douã luni. Potri-
vit sursei citate, investiþia în cele douã clãdiri de birouri Office 3 ºi 4 este
de aproximativ 18 milioane de euro, iar chiria netã va fi de sub 10
euro/metru pãtrat/lunã. În plus, Rãzvan Gaiþã apreciazã cã suprafaþa de
birouri va fi închiriatã în proporþie de cel puþin 80%, la sfârºitul lucrãri-
lor de construcþie.
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avem ºi un aport mai mare de fir-
me internaþionale care sã aleagã
þara noastrã pentru dezvoltare, dar
acest lucru depinde foarte mult de
politicile guvernamentale în ceea
ce priveºte infrastructura, predicti-
bilitatea, dimensiunea fiscalitãþii ºi,
în general, condiþii de dezvoltare a
business-ului.

Reporter: Aþi declarat cã dezvol-
tarea birourilor Sema Office 3 ºi 4 a
început cu fonduri proprii. Inten-
þionaþi sã apelaþi ºi la alte mijloace

de finanþare, în viitorul apropiat?
Rãzvan Gaiþã: Prima clãdire este

construitã din fonduri proprii, dar
urmãtoarele vor beneficia de fi-
nanþare. Cãutãm cele mai bune so-
luþii, în condiþiile în care bãncile
sunt foarte prudente ºi solicitã, de
multe ori, garanþii mult prea mari.
Acum plãtim tribut perioadei în
care se finanþa aproape orice, fãrã
evaluãri corespunzãtoare referi-
toare la sustenabilitatea proiecte-
lor. De asemenea, studiem ºi va-

rianta de finanþare non-bancarã ºi
suntem în tatonãri cu fonduri strãi-
ne de investiþii.

Reporter: În ce stadiu se aflã dez-
voltarea acelui “shopping village”
cu spaþii comerciale ºi leisure ºi ce
presupune, concret, acest con-
cept? Când va fi încheiatã aceastã
etapã a proiectului?

Rãzvan Gaiþã: Considerãm cã
zona de shopping ºi leisure trebuie
sã fie dezvoltatã într-un concept
complementar celor existente,

astfel cã ne gândim sã integrãm
branduri de fashion, restaurante,
cafenele, un cinematograf, spaþii
de relaxare cu spaþii de birouri ºi
segmentul rezidenþial, într-un mix
atractiv ºi, deocamdatã, inexistent
în þara noastrã. Zona comercialã va
ocupa parterul ºi mezaninul clãdi-
rilor, în timp ce etajele superioare
vor fi birouri sau apartamente.
Aceastã etapã de dezvoltare a pro-
iectului Sema Parc va începe dupã
definitivarea proiectelor Sema
Office 3, 4 ºi 2.

Reporter: Când vor fi începute
lucrãrile de construcþie pentru cele
1.200 de apartamente din zona re-
zidenþialã a proiectului?

Rãzvan Gaiþã: Deocamdatã,
zona rezidenþialã a proiectului
Sema Parc se aflã în faza de proiec-
tare. Studiile fãcute de noi în legã-
turã cu piaþa rezidenþialã ne încu-
rajeazã sã progresãm ºi credem cã
avantajele oferite de infrastructu-
rã, zona de birouri ºi viitoarea zonã
comercialã vor fi apreciate de viito-
rii noºtri clienþi.

De asemenea, sperãm cã bãncile
vor oferi produse de finanþare mai
bune, care sã ajute la creºterea nu-
mãrului de achiziþii a unitãþilor re-
zidenþiale.

Reporter: Vã mulþumesc!

Grupul Sema Parc, controlat de omul de afaceri Ion
Rãdulea, a anunþat, anul trecut, lansarea unei noi faze
investiþionale, constând în douã clãdiri de birouri,
din proiectul imobiliar dezvoltat pe terenul fostei fa-
brici Semãnãtoarea,
din zona Grozãveºti
din Bucureºti, dupã
o pauzã de peste 5
ani.

Proiectul, anunþat
încã din 2006, era
prevãzut sã fie dez-
voltat pe o perioadã
de 15 ani ºi sã cu-
prindã un parc de
afaceri, o zonã rezi-
d enþ ia l ã c u c ir c a
1.320 de unitãþi loca-
tive, o zonã comer-
cialã de tip “shop-
ping v i l l age” , un
hotel, dar ºi clãdiri

destinate serviciilor sociale - ºcoalã, spital. Platforma
are un teren de 40 de hectare, iar prima fazã a fost fi-
nalizatã în 2007, cuprinzând douã clãdiri de birouri de
50.000 de metri pãtraþi, cumpãratã în 2006 de fondul

de investiþii Europo-
l i s ( a c t u a l u l C A
Immo) pentru 90 de
milioane de euro. A
doua fazã a proiec-
tului era compusã
iniþial din patru clã-
diri de birouri ºi o
par te din spaþ i i
rezidenþiale.

Investiþia în pro-
iectul Sema Parc era
estimatã la 1,7 mi-
l i a r d e e u r o , î n s ã
continuarea proiec-
tului a fost opritã
din cauza lipsei de
finanþare.


